
Protokół Nr VII/11
z sesji Rady Powiatu w Nysie 

z 22 czerwca 2011 r.

VII sesja Rady Powiatu w Nysie odbyła się w Muzeum w Nysie, ul. Biskupa Jarosława 11. 

1a,b  Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie kworum,
O  godzinie  1130   Przewodniczący  Rady  Powiatu  –  Mirosław  Aranowicz  otworzył  sesję. 
Oznajmił,  że  zgodnie  z  listą  obecności,  w  posiedzeniu  uczestniczy  aktualnie  25  radnych, 
co stanowi kworum (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 
Przewodniczący przywitał radnych, zaproszonych gości oraz pozostałe osoby uczestniczące  
w sesji (lista obecności stanowi załącznik nr 1a do protokołu), po czym przedstawił następujący 
porządek obrad: 

1.Sprawy organizacyjne,
a)otwarcie posiedzenia,
b)stwierdzenie kworum,
c)przyjęcie protokołu z VI sesji. 

2.Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu,

3.Interpelacje i wnioski radnych,

4.Informacja z działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej
      w Nysie za 2010 r.,

a) stanowisko Zarządu,
b) opinia  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Transportu  i  Dróg, 

Urbanistyki              i Gospodarki Nieruchomościami,  
c) dyskusja, 
d) przyjęcie informacji. 

5. Informacja z działalności Komendy Powiatowej Policji w Nysie za 2010 r.,
a) stanowisko Zarządu,
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, Transportu i Dróg, Urbanistyki 

i Gospodarki Nieruchomościami,  
c) dyskusja,
d) przyjęcie informacji.

6. Informacja z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego za 2010r.,
a) stanowisko Zarządu,  
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, Transportu i Dróg, Urbanistyki 

i Gospodarki Nieruchomościami,  
c) dyskusja,
d) przyjęcie informacji. 

7. Informacja z działalności Powiatowego Inspektoratu Weterynarii za 2010 r.,
a) stanowisko Zarządu 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, Transportu i Dróg, Urbanistyki 

i Gospodarki Nieruchomościami,  
c) dyskusja
d) przyjęcie informacji,



8. Informacja z działalności Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej w Nysie 
za 2010 r.,
a) stanowisko Zarządu 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, Transportu i Dróg, Urbanistyki 

i Gospodarki Nieruchomościami oraz Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej,  
c) dyskusja
d) przyjęcie informacji,

9. Informacje  o  stanie  przygotowań  do  sezonu  turystycznego  (stan  bezpieczeństwa  
akwenów wodnych),
a) stanowisko  Zarządu,
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, Transportu i Dróg, Urbanistyki 

i  Gospodarki  Nieruchomościami oraz Komisji  Edukacji  Publicznej,  Kultury,  Sportu, 
Turystyki i Promocji

c) dyskusja,
d) przyjęcie informacji, 

10. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) przyjęcia  planów  pracy  stałych  Komisji  Rady  Powiatu  w  Nysie  na  II  półrocze 

2011 r.,
b) wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  z  Ministrem  Kultury  i  Dziedzictwa 

Narodowego w sprawie ustalenia warunków utworzenia i prowadzenia przez Powiat 
Nyski Liceum Plastycznego i Ogólnokształcącej Szkoły Sztuk Pięknych w Nysie,

c) zmiany uchwały w sprawie utworzenia Gimnazjum w Nysie,  
d) ustalenia na 2011 r. opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdów usuniętych z drogi 

oraz wysokości kosztów, do pokrycia których obowiązany jest właściciel pojazdu w 
przypadku odstąpienia od jego usunięcia,    

e) wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  gruntowej  zabudowanej,  położonej 
w Nysie przy ul. M. Curie – Skłodowskiej 1, obręb Śródmieście, k.m.31, oznaczonej 
w operacie ewidencji gruntów i budynków jako działki Nr 64/1 o pow. 0,1533 ha i 64/2 
o pow. 0,0048 ha stanowiącej własność Powiatu Nysa,

f) zmiany uchwały Nr IV/35/11 Rady Powiatu w Nysie z dnia 23 marca 2011 r. w sprawie 
określenia zadań, na które przeznacza się środki finansowe Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2011 r.,

g) przyjęcia  sprawozdania  z  realizacji  Powiatowego  Planu  Gospodarki  Odpadami 
i Programu Ochrona Środowiska za lata 2009 – 2010 r.,

h) zaopiniowania  wniosku  uzupełniającego  Starosty  Nyskiego  o  dofinansowanie  ze 
środków  Funduszu  Pracy,  pozostających  w  dyspozycji  Ministra  Pracy  i  Polityki 
Społecznej,  kosztów  utworzenia  Centrum  Aktywizacji  Zawodowej  w  Powiatowym 
Urzędzie Pracy w Nysie,

i) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2010 r.,
j) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011 – 2020,
k) rozpatrzenie skargi. 

11. Wolne wnioski.

12. Zamknięcie obrad.

Pan Jerzy  Dunaj  w imieniu  Zarządu zgłosił  wniosek  o  zdjęcie  z  porządku obrad  projektu 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi (pkt 10k).  Jednocześnie zawnioskował o skierowanie 



skargi do Komisji Rewizyjnej w celu ponownego rozpatrzenia z uwzględnieniem wszystkich 
aspektów.

Radny - Jacek Chwalenia zwrócił  uwagę,  że skargę złożyły konkretne osoby, wobec czego 
tylko one mogą wnioskować o wycofanie skargi. 

Przewodniczący Rady - M. Aranowicz wyjaśnił, że wniosek dotyczy zdjęcia skargi z porządku 
dzisiejszej sesji, natomiast nadal będzie ona rozpatrywana. 

Radny - Jacek Chwalenia spytał następnie, co Zarząd ma na myśli podkreślając konieczność 
uwzględnienia „wszystkich aspektów”. 

Przewodniczący Rady - M. Aranowicz poinformował, że wpłynął do niego wniosek Zarządu 
z  uzasadnieniem,  w  którym  zwraca  się  uwagę,  że  w  trakcie  debatowania  nad  skargą  nie 
uwzględniono  jeszcze  kilku  okoliczności,  które  Zarząd  chce  przedłożyć  zanim  zapadnie 
decyzja w sprawie skargi.
W związku z powyższym – o czym wie także Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – zapadła 
propozycja, aby na początku lipca komisja ponownie przeanalizowała skargę uwzględniając 
uwagi Zarządu, gdyż Zarząd nie miał możliwości wcześniej odnieść się do tej skargi. 

Radny  -  Jacek  Chwalenia  stwierdził,  że  chciałby  zrozumieć  argumentację  Zarządu,  co  to 
znaczy  „wszystkie  aspekty”.  Zaznaczył,  że  skarga  dotyczyła  zachowania  dwóch  osób,  tj. 
Wicestarosty  Czesława  Biłobrana  oraz  Naczelnika  Jacka  Tarnowskiego.  Obaj  zostali  przez 
komisje  wysłuchani.  Komisja przeprowadziła wizję lokalną,  sprawdziła całą  dokumentację  
i wszystkie dostępne dowody. W związku z powyższym zastanawia się, co Zarząd chciałby 
jeszcze wnieść do tej sprawy.  

Członek Zarządu - Jerzy Dunaj odparł, że jako osoba odpowiedzialna za Wydział Rolnictwa 
i  Ochrony  Środowiska  nie  miał  możliwości  przedstawienia  swojego  stanowiska 
w przedmiotowej sprawie. W związku z tym chciałby na posiedzeniu Komisji odnieść się do tej 
skargi. 

Radny - Janusz Sanocki stwierdził, że Komisja Rewizyjna miała czas, aby się spotkać jeszcze 
przed sesją. Poza tym Zarząd może w tej chwili te argumenty przedstawić. Dodał, że każdy ma 
prawo się pomylić i dlatego jest zdziwiony, że Zarząd tak się broni i nie chce przyznać się do 
błędu. Dodał również, że zdjęcie skargi z porządku sesji i skierowanie jej ponownie do Komisji 
Rewizyjnej może wywołać wrażenie mataczenia. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Janusz Wójcik oznajmił, że Komisja rzetelnie podeszła 
do rozpatrzenia skargi. W tej sprawie odbyły się 3 posiedzenia, przeprowadzono wizję lokalną. 
W głosowaniu przy 3 głosach „za” i 2 „wstrzymujących” uznano skargę za zasadną. Wynik 
głosowania świadczy o tym, że były wątpliwości. Dodał, że jeśli Zarząd ma nowe okoliczności, 
to uważa, że  Komisja może się z nimi zapoznać. Stwierdził,  że co prawda termin jest nie 
najlepszy,  bo jest  okres urlopowy, ale skoro są nowe dowody w tej  sprawie,  to należy dać 
Zarządowi szanse  na  ich  przedstawienie.  Dodał,  że  osobiście  wstrzymał  się  od głosu  przy 
rozpatrywaniu skargi, gdyż uważa, że przewinienie nie jest dużej wagi, niemniej jednak zostały 
zaniedbane pewne procedury i trudno odmówić mieszkańcom (skarżącym) racji. 



Przewodniczący Rady poddał następnie pod głosowanie wniosek o zdjęcie z porządku projektu 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi (pkt 10 k) pod głosowanie. W głosowaniu uczestniczyło 
24 radnych za przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych, przeciw – 7 , wstrzymało się 4.
Tym samym pkt został zdjęty z porządku sesji. 
    
Ad 1 c
Przy 21 głosach „za” i 4 „wstrzymujących” przyjęto protokół z poprzedniej sesji.
 
Ad  2  Sprawozdanie  z  działalności  międzysesyjnej  Zarządu  (sprawozdanie  stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu)

Radny - Ryszard Jamiński poprosił  o omówienie programu naprawczego w SP ZOZ ZOZ  
w Głuchołazach.
Następnie odniósł się do informacji nt.  planowanej sprzedaży nieruchomości przy ul.  Marii 
Skłodowskiej  –  Curie.  Spytał  na  jakie  cele  zostaną  przeznaczone  środki  ze  sprzedaży. 
Jednocześnie stwierdził, że jego zdaniem środki te należałoby przeznaczyć na modernizację 
starej części Szpitala w Nysie.
 
Radny poprosił także o udzielenie informacji dotyczącej tematyki Nadzwyczajnego Walnego 
Zgromadzenia Wspólników PKS w Nysie (dot. pkt 2, posiedzenie Zarządu z 6 maja 2011 r.). 
Dodał, że zgłaszał to zapytanie na poprzedniej sesji i do dziś nie otrzymał na nie odpowiedzi. 

Ad 3 Interpelacje i wnioski radnych  

Wiceprzewodniczący  Radny  -  Wincenty  Galla złożył  interpelację  w  sprawie  budowy 
i rozliczenia drogi powiatowej w Nysie – ul. Długosza (interpelacja stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu).

Radni Janusz Jaskot i Damian Wylężek złożyli interpelacje sprawie: 
- braku połączeń komunikacyjnych w Gminie Kamiennik (interpelacja stanowi załącznik nr  
   4 do protokołu),
- oraz zniszczenia przez ciężki sprzęt drogi w Kamienniku w związku z budową wiatraków 
(interpelacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu).

Radny -  Stanisław Połosak  zgłosił  zapytanie  dotyczące wynajęcia  autokaru od  prywatnego 
przewoźnika na przewóz osób w ramach delegacji do Mainz – Bingen (interpelacja stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu).

Radny - Zbigniew Augustyn zgłosił interpelację dotyczącą budowy chodnika w miejscowości 
Bodzanów (interpelacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu).

Radny  -  Piotr  Woźniak spytał  dlaczego  Komisja  Rozwoju  Wsi,  Rolnictwa,  Leśnictwa  
i  Ochrony  Środowiska  nie  zajęła  się  listem prezesa  Prawa  i  Sprawiedliwości  dotyczącego 
dopłat dla rolników. Dodał, że inne samorządy przyjęły stosowne stanowisko w tej sprawie. 
Zaproponował, aby w tej sprawie radni działali ponad podziałami politycznymi.



W następnej kolejności radny - Piotr Woźniak zwrócił uwagę, że w związku z uwolnieniem cen 
energii elektrycznej Starostwo ma możliwość zakupu energii dla wszystkich swoich obiektów. 
Stwierdził, że taka decyzja pozwoliłaby zaoszczędzić kilkaset tysięcy złotych. Podsumowując 
spytał, co stoi na przeszkodzie. 

Radny zwrócił także uwagę, iż na poprzedniej sesji zgłaszał propozycję przeprowadzenia przez 
wyspecjalizowana firmę audytu w PKS Nysa. Spytał czy w tej sprawie podjęto jakieś działania. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Wsi, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony środowiska – Tadeusz 
Jamróz  odnosząc  się  do  pytania  radnego  P.  Woźniaka  oznajmił,  iż  jest  zainteresowany  - 
również osobiście - aby rada przyjęła stanowisko w sprawie dopłat dla rolników. Dodał, że 
sprawa ta trafiła na posiedzenie Komisji i Komisja zdecydowała, że zajmie się nią we wrześniu.

Członek  Zarządu  -  Daniel  Palimąka  oznajmił,  iż  dysponuje  pismem  Ministra  Rolnictwa 
skierowanym do Sejmiku Województwa Opolskiego z którego wynika, że sprawy związane 
z  rolnictwem  są  jednym  z  trzech  najważniejszych  priorytetów  i  są  wpisane  do  programu 
polskiej  prezydencji  w  2011 r.  Program ten  został  przyjęty  przez  Radę  Ministrów w dniu 
31.05.2011 r. 

Radny  -  Jacek  Chwalenia  zgłosił  interpelację  dotyczącą  procedur  zamówień  publicznych  
w Zarządzie Dróg Powiatowych w Nysie (interpelacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu).
W dalszej  kolejności  wystąpił  z  wnioskiem o  zamontowanie  lustra  na  skrzyżowaniu  dróg 
w Miejscowości  Morów. Oznajmił,  iż  widoczność na tym skrzyżowaniu jest  ograniczona,  
a w ostatnim czasie po wykonaniu nowej nawierzchni drogi, samochody jeżdżą tam z większą 
prędkością, co powoduje dodatkowe zagrożenie. 

Następnie  zwrócił  uwagę,  iż  w  Morowie  wykonano  na  drodze  nowy  dywanik.  Jednak  od 
miejsca, w którym kończy się nowy asfalt, na odcinku 10 metrów, droga jest bardzo dziurawa. 
W związku z powyższym w imieniu mieszkańców zwrócił się z zapytaniem, czy odcinek ten 
również zostanie naprawiony. 

Radny - Jan Stępkowski zwrócił się z wnioskiem o dostarczenie mu uchwały Zarządu Powiatu 
dotyczącej zmiany struktury organizacyjnej Powiatowego Urzędu Pracy, dotyczącej likwidacji 
Centrów Aktywizacji Zawodowej w Głuchołazach, Otmuchowie i Paczkowie. 

Radny  -  Paweł  Szymkowicz  oznajmił,  iż  w  ubiegłym roku  oddano  do  użytku  w  ramach 
Narodowego  Programu  Budowy  Dróg  Lokalnych  (schetynówka)  drogę  Konradów  – 
Jarnołtówek. Droga ta już w ubiegłym roku była poprawiana. W tym roku wychodzą kolejne 
usterki, spod asfaltu wychodzi piach i żwir i droga powoli przestaje nadawać się do użytku. 
W związku z powyższym radny spytał kto nadzorował budowę drogi, kto odebrał to zadanie, 
jak w umowie zapisano sprawę gwarancji i jak to będzie egzekwowane. 

W następnej kolejności radny zwrócił uwagę, iż w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa 
jest zakładka „protokoły z posiedzeń Zarządu” w której zamiast protokołów zamieszczane są 
sprawozdania  z  działalności  międzysesyjnej  Zarządu.  W  związku  z  powyższym  radny 
zaapelował,  aby  zamieszczać  tam  protokoły,  co  pozwoli  radnym  zapoznać  się  lepiej 
ze sprawami, nad którymi debatuje Zarząd.

Radny  -  Janusz  Sanocki wystąpił  z  wnioskiem,  aby  przeprowadzić  zewnętrzny  audyt 
w Zarządzie Dróg Powiatowych w Nysie. Dodał, że wie i może to potwierdzić, że w czasie 



budowy  drogi  Konradów  –  Jarnołtówek  pracownicy  firmy,  budującej  drogę  oferowali 
okolicznym firmom sprzedaż „na lewo” asfaltu. Dodał, że miała miejsce kradzież i nikt na to 
nie reagował. 

Radny - Jan Stępkowski zgłosił wniosek, aby radni otrzymywali przed sesją na pendriv-ach 
protokół z poprzedniej sesji.    

Radny - Kalikst Orłowski zgłosił interpelację dotyczącą zaniechania budowy chodnika we wsi 
Ligota Wielka (interpelacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu)

Radny - Piotr Woźniak spytał co z możliwością przejęcia placu (dot. placu w Nieradowicach), 
który został nieodpłatnie przekazany obwodowi drogowemu w Otmuchowie.

Ad  4  Informacja  z  działalności  Komendy  Powiatowej  Państwowej  Straży  Pożarnej 
w Nysie za 2010 r. (informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu),

e) stanowisko Zarządu,

Starosta  -  Adam  Fujarczuk  przedstawiając  stanowisko  Zarządu  stwierdził,  że  trzy 
funkcjonujące  w  powiecie  jednostki  (w  Nysie,  Paczkowie  i  Głuchołazach)  gwarantują 
bezpieczeństwo mieszkańców. Podkreślił  bardzo dobrą współpracę KP PSP z samorządami, 
czego  efektem  jest  sfinansowanie  przez  samorządy  sprzętu  ratowniczego  dla  Straży.  
W ubiegłym roku ze środków z budżetu Powiatu zakupiono dwie kamery termowizyjne oraz 
sfinansowano szkolenia strażaków, natomiast Gmina Otmuchów przeznaczyła 20.000 PLN na 
remont  podnośnika.  Zwrócił  również  uwagę,  na  bardzo  dobrą  współpracę  Państwowej  
i  Ochotniczej  Straży  Pożarnej.  Oznajmił  przy  tym,  że  w powiecie  nyskim funkcjonuje  72 
jednostki  OSP z  czego  16  jest  w  Krajowym Systemie  Ratownictwa.  Kontynuując  zwrócił 
uwagę, iż oprócz gaszenia pożarów Straż interweniuje także w przypadku wystąpienia powodzi 
i podtopień. W ubiegłym roku odnotowano kilka takich przypadków. 

Podsumowując swoje wystąpienie podziękował samorządowcom oraz strażakom za współpracę 
na rzecz bezpieczeństwa mieszkańców.  

b) opinia  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Transportu  i  Dróg, 
Urbanistyki i Gospodarki Nieruchomościami,  

Przewodniczący  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Transportu  i  Dróg, 
Urbanistyki i  Gospodarki Nieruchomościami – Piotr Woźniak oznajmił,  że kierowana przez 
niego komisja pozytywnie zaopiniowała działalność KP PSP w Nysie za 2010 r.

c) dyskusja, 

Członek Zarządu - Daniel Palimąka – oznajmił, iż władze Państwowej Straży Pożarnej przyjęły 
założenie, aby maksymalny czas dojazdu do zdarzenia był nie dłuższy niż 15 minut. Cel ten 
chcą osiągnąć do 2012 r. Jest to możliwe tylko przy pomocy jednostek OSP. Dlatego też od 
kilku lat obserwuje się wzrost nakładów na jednostki OSP. W 2009 r. przeznaczono na ten cel 
ok. 30 mln PLN tak w 2010 r. - 50 mln PLN, w obecnym - 74 mln PLN a w  2012 r. planowane 
jest - 100 mln PLN.  Kwota ta ma być przeznaczona przede wszystkim na sprzęt ratownictwa 
medycznego, sprzęt oświetleniowy, aparaty powietrzne i zestawy hydrauliczne.

Kontynuując  podkreślił,  że  powiat  nyski  z  racji  swojego  położenia  jest  narażony  na 
występowanie  powodzi i podtopień. W związku z powyższym  należy zwrócić uwagę, aby 



szkolić ochotników również w tym zakresie. Dodał, że środki na ten cel można pozyskać m.in. 
z Powiatowego i Wojewódzkiego Urzędu Pracy.

Następnie radny odniósł się do kwestii systemu powiadamiania ratunkowego. Stwierdził, że 
system  ten  wciąż  nie  funkcjonuje  należycie.  W  związku  z  powyższym  zaapelował,  aby 
samorządowcy skierowali do Wojewody i Ministra Spraw Wewnętrznych apel w tej sprawie. 

W następnej części wystąpienia radny zwrócił uwagę, iż bardzo istotna jest współpraca KP PSP 
z poszczególnymi organami samorządu i KW PSP. Efektem takiej współpracy  jest pozyskanie 
w ubiegłym roku trzech wozów bojowych. Przy tej okazji radny wyraził podziękowania dla 
byłego przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa – Artura Rolki i obecnego Piotra Woźniaka 
za konsekwentne działania na rzecz poprawy bezpieczeństwa. 

Radna  -  Bożena  Lewińska  spytała  na  jakim  etapie  jest  wdrażanie  Powiatowego  Centrum 
Powiadamiania Ratunkowego. Przypomniała, że swego czasu były pewne plany, podjęto już 
określone  działania  i  wszystko  utknęło.  Wobec  powyższego  spytała,  czy  zarząd  w  tym 
uczestniczy, czy monitoruje tę sprawę i czy rozważa ewentualne dofinansowanie. 

Radny - Tadeusz Jamróz oznajmił,  iż w ostatnich dniach zaobserwował, że strażacy z OSP 
sprawdzają w poszczególnych sołectwa sprawność hydrantów, co jego zdaniem zasługuje na 
pochwałę,  gdyż  od  lat  nikt  tego  nie  robił.  Dodał,  że  w  samej  Białej  Nyskiej  jest  kilka 
hydrantów nieczynnych. Spytał jednocześnie kto odpowiada za ich sprawność. 

Przewodniczący Rady - M. Aranowicz zwrócił uwagę, że budżet KP PSP  w Nysie wynosi  
ok.  9  mln  PLN rocznie.  Dodał,  że  drugi  albo  trzeci  rok  z  rzędu  w budżecie  tym nie  ma 
praktycznie żadnych środków na inwestycje. Zwrócił  uwagę, iż Powiat co roku przeznacza 
jakieś  środki  na  zakupy  sprzętu  bądź  inwestycje  w  Straży.  Tymczasem środki  na  ten  cel 
powinny być z budżetu Państwa.

W następnej  kolejności  zwrócił  uwagę,  iż  w całej  Komendzie jest  156 etatów.  Spytał  jaki 
powinien być limit, aby utrzymać należyty poziom bezpieczeństwa. 

Janusz Sanocki – stwierdził, że Zarząd pozytywnie ocenia wszystkie sprawozdania i przez to 
chce się wszystkim podlizać. 

Stwierdził także, że w ubiegłym roku nie było w Straży żadnych inwestycji. Jedynie samorządy 
przekazały  jakieś  środki  na  zakup  sprzętu.  Do  tego  90%  budżetu  Komendy  idzie  na 
wynagrodzenia, strażacy pracują raz na 3 dni. Dodał, że dla prawidłowego funkcjonowania 
jednostki Zarząd powinien mieć jakieś krytyczne uwagi.  

Komendant Powiatowy - Marek Makówka odnosząc się do pytania radnej B. Lewińskiej dot. 
CPR poinformował, że swego czasu była koncepcja, zgodnie z którą w Nysie miał powstać 
CPR obsługujący powiaty nyski i prudnicki. W 2009 r. zostały poczynione działania mające na 
celu  określenie  kosztów  oraz  zakresu  prac  związanych  z  przygotowaniem  infrastruktury. 
Koncepcja  ta  poprzez  Komendanta  Wojewódzkiego  PSP  trafiła  do  Wojewody.  W  chwili 
obecnej jest nowa koncepcja, która przewiduje powstanie jednego CPR w Opolu obsługującego 
całe  województwo.  Będą  tam  kierowane  wszystkie  połączenia  na  112  i  stamtąd  będą 
przełączane do poszczególnych jednostek pogotowia i straży pożarnej. Tym samym działania, 
które były prowadzone w latach 2009 – 2010 r. zostały wyhamowane. 

Jeżeli chodzi o ilość etatów, to są one ustalane na podstawie liczby mieszkańców, tj. na 1 tys. 
mieszkańców powinien przypadać 1 strażak. W naszym powiecie z racji tego, że  jest rozległy 
zostały  utrzymane  3  jednostki  ratowniczo  gaśnicze,  co  z  punktu  widzenia  bezpieczeństwa 



mieszkańców jest  dobre.  Dodał,  że  ze względu na  obowiązujące przepisy,  dotyczące czasu 
pracy strażaków, w poszczególnych jednostkach na dyżurach jest: w Paczkowie 6 strażaków, 
w Nysie 12 i Głuchołazach 6. 

Odnośnie sprawy dotyczącej hydrantów, Komendant poinformował, że odpowiedzialność za 
ich  sprawność  ponosi  właściciel  sieci  wodociągowej.  Dodał,  że  na  posiedzeniu  nyskiego 
Zarządu Gminnego OSP zaproponował, aby strażacy zapoznali się w swoich miejscowościach, 
gdzie usytuowane są hydranty i czy są sprawne. 

Dodał, że straż prowadzi także rutynowe kontrole sieci hydrantowych, ale w związku z tym, że 
tylko jeden strażak może prowadzić czynności kontrolno – rozpoznawcze, to działania te są 
mocno ograniczone. 

Odnośnie  inwestycji  Komendant  oznajmił,  że  projekt  budżetu  opracowywany  jest  do 
30 września i zwykle ujmowane są w nim inwestycje. Ostatecznie jednak trafia do nich budżet, 
który jest mocno okrojony i głównie są w nim środki na płace i rzeczówkę. W tej sytuacji straż 
zmuszona jest do tego aby prosić o wsparcie samorządy. 

Starosta  -  Adam  Fujarczuk  odnosząc  się  do  kwestii  numeru  alarmowego  112  stwierdził, 
iż  temat  ten  jest  drążony  od  lat  i  ciągle  są  nowe  pomysły.  Od  1  lipca  br.  na  terenie 
województwa opolskiego funkcjonuje  6 CPR-ów. Jest jednak pomysł, aby od 1 stycznia 2012 
było jedno CPR w Opolu.  Zdaniem Zarządu wydłuży to czas zgłoszenia i  przyjazdu służb 
ratowniczych. Wobec tego Zarząd wystosował do Wojewody stanowisko, aby odstąpić od tego 
projektu i przeznaczyć środki na doposażenie CPR w Nysie. 

Przewodniczący  Rady  -  M.  Aranowicz  stwierdził,  iż  należy  krytycznie  ocenić  działalność 
Państwa w kwestii finansowania Straży i Policji. Od kilku lat Powiat jest samorządem, który 
przeznacza  najwięcej  środków  dla  tych  instytucji,  mimo,  że  posiada   niewielkie  dochody 
własne.  Komendant  mówiąc  w swoim wystąpieniu,  że  chciałby,  aby  na  wyposażeniu  JRG 
w  Paczkowie  była  kamera  termowizyjna  sugeruje,  aby  Powiat  sfinansował  jej  zakup.  
W związku  z  tym  stwierdził,  że  jako  Rada  powinniśmy  wystąpić  do  Komendy  Głównej 
zwracając uwagę, że to oni powinni finansować takie zakupy, gdyż samo utrzymanie etatów nie 
podnosi bezpieczeństwa. 

d) przyjęcie informacji. 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie informację 
z  działalności  Komendy  Powiatowej  Państwowej  Straży  Pożarnej  w  Nysie  za  2010  r. 
W głosowaniu  uczestniczyło  25  radnych,  za  przyjęciem informacji  głosowało  24  radnych, 
1 wstrzymał się od głosu.   

Ad  5  Informacja  z  działalności  Komendy  Powiatowej  Policji  w  Nysie  za  2010  r. 
(informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu),

a) stanowisko Zarządu,

Starosta  -  Adam Fujarczuk  oznajmił,  iż  Zarząd  pozytywnie  ocenił  i  przyjął  sprawozdanie 
Komendy Powiatowej Policji w Nysie. Zarząd zwrócił uwagę, iż teren powiatu nyskiego jest 
terenem  typowo  turystycznym,  w  związku  z  tym  w  okresie  letnim  jest  wzmożony  ruch 
turystyczny.  Poza  tym  duże  bezrobocie  powoduje  wzrost  zagrożenia  przestępczości. 
Jednocześnie brakuje środków na dodatkowe etaty dla Policji. Dlatego tez Zarządu zwrócił się 
do Komendanta Wojewódzkiego Policji o środki na dodatkowe patrole, szczególnie na terenie 



Gór Opawskich i jezior.       

b) opinia  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Transportu  i  Dróg, 
Urbanistyki i Gospodarki Nieruchomościami,  

Przewodniczący  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Transportu  i  Dróg, 
Urbanistyki i  Gospodarki Nieruchomościami – Piotr Woźniak oznajmił,  że kierowana przez 
niego Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację. 

c) dyskusja,

Członek Zarządu - Daniel Palimąka oznajmił, iż według badań Gazety Wyborczej rokrocznie 
zwiększa  się  poziom  bezpieczeństwa  mieszkańców  województwa  opolskiego.  Nasze 
województwo pod tym względem jest pierwsze w kraju. Natomiast w skali województwa Nysa 
jest na drugim miejscu tuż za Policją opolską.
Radny zwrócił następnie uwagę, że Policja odgrywa znaczącą rolę w zakresie bezpieczeństwa 
w  ruchu  drogowym.  Szczególne  zasługi  w  tym  względzie  ma  naczelnik  Wydziału  Ruchu 
Drogowego T. Dunat, który dzieli się swoim doświadczeniem i spostrzeżeniami nt. rozwiązań 
dot. przebudowy dróg, skrzyżowań, itp. 
W dalszej kolejności radny stwierdził, iż często słychać narzekania, że mieszkańcy nie znają 
swoich dzielnicowych. Tymczasem są dostępni.  Na stronie internetowej są do nich numery 
telefonów i w każdej chwili w razie potrzeby można się z nimi kontaktować. 

Radny - Jan Stępkowski stwierdził, iż w Otmuchowie miał być budowany nowy komisariat. 
Gmina przekazała na ten cel grunty i do tej pory nic się nie dzieje. 

Radny - Janusz Sanocki stwierdził, iż jego zdaniem w KPP Nysie jest za dużo policjantów. 
Dodał także, że Policja powinna się w mniejszym stopniu zajmować profilaktyką.

Radny - Włodzimierz Figiel stwierdził, iż ma odmienne zdanie na ten temat. Dodał, że na dwie 
gminy,  tj.  Łambinowice  i  Korfantów  jest  jeden  oddział  dzielnicowych  zlokalizowany 
w Łambinowicach i jest tam zbyt mało policjantów. W związku z tym zawnioskował, że jeśli 
będą wolne wakaty, to aby zwiększyć tam ilość funkcjonariuszy. 

Radny - Tadeusz Jamróz stwierdził, iż jego zdaniem nie widać w sołectwach dzielnicowych. 
Dodał,  że  dzielnicowy  powinien  się  częściej  kontaktować  z  ludźmi.  Stwierdził  również,  
że instytucja dzielnicowego jest bardzo potrzebna, szczególnie na wsiach. 

Komendant  Powiatowy  Policji  –  Józef  Barcik  odnosząc  się  do  wypowiedzi  radnego 
J. Stępkowskiego wyjaśnił, że rozpoczęcie budowy komisariatu w Otmuchowie planowane jest 
na  2012  r.  Dodał,  że  opóźnienie  to  wynika  z  tego,  iż  wstrzymano  na  3  lata  program 
modernizacyjny. 

Odnośnie ilości etatów Komendant oznajmił, że w tym roku w wyniku weryfikacji dokonanej 
przez  komisję  powołaną  przez  Komendanta  Głównego  zwiększono  w  KPP w  Nysie  ilość 
etatów. Są to jednak etaty nieobsadzone. Na chwilę obecną nieobsadzonych etatów jest 14.  
Dodatkowo 19 policjantów jest na szkoleniu i powinni wrócić pod koniec roku. Dodał, że być 
może uda się w tym roku część z tych etatów obsadzić. 

Odnosząc się do wypowiedzi radnego J. Sanockiego Komendant stwierdził, że Policja będzie 
się  zajmowała  profilaktyką  w  mniejszym  stopniu.  Dodał,  że  ktoś  jednak  takie  działania 



powinien prowadzić.  Stwierdził  także,  że gdyby profilaktyka była  realizowana prawidłowo, 
to Policja byłaby praktycznie nie potrzebna. 

Odnośnie  obsady  osobowej  w  oddziale  dzielnicowych  w  Łambinowicach  Komendant 
stwierdził, że obecnie są tam 4 etaty. Dodał, że być może za 2 miesiące uda się tam zwiększyć 
obsadę o dwa dodatkowe etaty. 

Odnośnie działalności policjantów dzielnicowych stwierdził, że są oni widoczni. Być może nie 
w takim stopniu, aby wszystkich zadowolić. Dodał, że Policja na bieżąco analizuje zagrożenie 
i  kieruje  funkcjonariuszy  tam,  gdzie  jest  ono  większe.  Dodał,  że  jeśli  ktoś  ma  potrzebę,  
to w każdej chwili można zatelefonować do dzielnicowego. 

Radny Janusz Sanocki – oznajmił, iż nyska Policja bezpodstawnie zatrzymała pewną osobę na 
48 godzin, stosując przy tym środki przymusu bezpośredniego (gaz, kajdanki), co jego zdaniem 
jest  przestępstwem. Dodał,  że  mimo tego Prokuratura w Nysie nie wszczęła postępowania. 
Stwierdził, że być może jest to pojedynczy przypadek, ale rzutuje on na ocenę pracy Policji.
Dodał, że jego ocena wcześniej była pozytywna, ale zmienił zdanie kiedy zaczął się wgłębiać 
w podobne przypadki. 
Kontynuując stwierdził, że w tym wszystkim niepokojące jest to, że Komendant nie reaguje 
odpowiednio i kryje swoich podwładnych. Zdaniem radnego instytucja, która dostaje władze 
broń, pałki, gazy, kajdanki powinna być poddana surowszym rygorom niż inne. 

    
d) przyjęcie informacji.

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodniczący Rady Powiatu – Mirosław Aranowicz 
poddał  przedmiotową informację  pod głosowanie.  W głosowaniu  uczestniczyło  24  radnych 
informację przyjęto przy 23 głosach „za” 1 „przeciw” i 1 „wstrzymującym”. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż radna B. Lewińska zwróciła się do niego z prośbą  aby 
w  następnej  kolejności  omówić  pkt  8,  gdyż  musi  wcześniej  opuścić  obrady,  a  chciałaby 
uczestniczyć w tej  części  posiedzenia.  W związku z tym Przewodniczący spytał  radnych o 
aprobatę. 

Rada przez aklamację wyraziła zgodę na zmianę kolejności w porządku obrad.

Ad  8  Informacja  z  działalności  Powiatowej  Stacji  Sanitarno  –  Epidemiologicznej 
w Nysie za 2010 r. (informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu),

a) stanowisko Zarządu 

Starosta Adam Fujarczuk oznajmił, iż Zarząd Powiatu w dniu 14 marca 2011 r. zapoznał się 
i  przyjął  bez  zastrzeżeń  informację  z  działalności  Powiatowej  Stacji  Sanitarno 
Epidemiologicznej w Nysie za 2010 r. 

b) opinia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej oraz Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego, Transportu i Dróg, Urbanistyki  Gospodarki Nieruchomościami,  

Przewodnicząca  Komisji  Zdrowia  i  Opieki  Społecznej  –  Bożena  Lewińska  oznajmiła, 
że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację. 



Przewodniczący  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Transportu  i  Dróg, 
Urbanistyki   Gospodarki  Nieruchomościami – Piotr  Woźniak oznajmił,  że  kierowana przez 
niego Komisja również pozytywnie zaopiniowała przedmiotową. 

c) dyskusja

Radny - Kazimierz Rozumek zwrócił uwagę na pilną konieczność remontu oddziału zakaźnego 
szpitala w Nysie. 

Radny - Ryszard Jamiński spytał czy w związku z panującym zagrożeniem bakteriologicznym, 
o którym mówi się w mediach można bez obaw spożywać ogórki i pomidory. 

Powiatowy Inspektor Sanitarny – Pani Małgorzata Kopczyńska odpowiadając na wystąpienie 
radnego K. Rozumka oznajmiła, że od 1 stycznia 2010 r. nadzór nad działalnością oddziału 
zakaźnego prowadzony jest przez inspektora wojewódzkiego. 

Jeśli  chodzi  o  spożycie  ogórków,  pomidorów,  sałaty,  itp.  to  należy  zwracać  uwagę  na  ich 
pochodzenie. Dodała, że na chwilę obecną spożywanie wszystkich warzyw jest bezpieczne, 
przy czym należy pamiętać o ich umyciu przed spożyciem, jak również o myciu rąk. 

d) przyjęcie informacji,

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodniczący Rady Powiatu – Mirosław Aranowicz 
poddał  przedmiotową informację  pod głosowanie.  W głosowaniu  uczestniczyło  25  radnych 
informację przyjęto jednogłośnie. 

Ad 7  Informacja  z  działalności  Powiatowego Inspektoratu  Nadzoru Budowlanego  za 
2010 r. (informacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu), 

a) stanowisko Zarządu,  

Wicestarosta - Czesław Biłobran poinformował, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 21.04 przyjął 
informację  z  działalności  PINB  w  Nysie.  Zwrócono  m.in.  uwagę  na  bardzo  duża  ilość 
załatwianych  spraw  oraz  niedobory  kadrowe  w  Inspektoracie,  które  wynikają  z 
niedofinansowania. Zdaniem Zarządu instytucja ta wymaga wzmocnienia kadrowego dlatego 
też  Starosta  każdorazowo  przy  spotkaniu  Wojewódzkim  Inspektorem  rozmawia  o  tych 
sprawach. 

b) opinia  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Transportu  i  Dróg, 
Urbanistyki i Gospodarki Nieruchomościami,  

Przewodniczący  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Transportu  i  Dróg, 
Urbanistyki   Gospodarki  Nieruchomościami – Piotr  Woźniak oznajmił,  że  kierowana przez 
niego Komisja pozytywnie zaopiniowała informację z działalności PINB w Nysie za 2010 r. 

c) dyskusja,

Radny  -  Janusz  Sanocki  spytał  ile  decyzji  wydanych  przez  Inspektorat  w  Nysie  zostało 
uchylonych przez organ wyższego stopnia. 

Inspektor - Marek Cygan odparł, że nie jest w stanie chwili obecnej udzielić odpowiedzi na to 



pytanie. Oznajmił przy okazji, że w 2010 r. PINB w Nysie wydał ponad 400 postanowień  
i decyzji. Większość postępowań ma charakter roszczeniowy. Dodał, że tak duża ilość spraw 
wynika z tego, że rośnie świadomość prawna i organizacyjna obywateli. 

Przewodniczący Rady M. Aranowicz spytał czy były decyzje, które zostały uchylone ?

Pan Marek Cygan odpowiedział twierdząco. 

Radny  Zbigniew  Augustyn  spytał  jaka  jest  skala  problemu  dotyczącego  odpadów 
zawierających azbest. Czy istnieją w naszym powiecie instytucje publiczne, szkoły, które do tej 
pory nie usunęły materiałów azbestowych. 

Radny -  Jacek Chwalenia  spytał  czy PINB ma wpływ na to,  co się  dzieje,  się  budynkiem 
BUDONYSU, byłej rzeźni oraz hali po byłym ZUP. 

Inspektor - M. Cygan odpowiadając na pytanie dotyczące azbestu oznajmił, iż Rząd przesunął 
ten problem w czasie z uwagi na trudności w jego usuwaniu. Dzisiaj zarządcy czy właściciele 
obiektu mają obowiązek kontrolowania pokryć dachowych i sporządzania raportów. Te raporty 
są przesyłane do Inspektoratu. 

Odnośnie budynku po byłym ZUP oraz budynku po BUDONYSIE  Pan M. Cygan wyjaśnił, że 
znajdują  się na terenie  wygrodzonym w związku z  czym Inspektorat  nie  prowadzi  na dziś 
żadnego postępowania. Prowadzone jest natomiast postępowanie w sprawie rzeźni ponieważ 
jest  tam  realne  zagrożenie.  Przy  czym,  mimo  podejmowanych  od  wielu  lat  działań  nie 
doprowadzono do żadnego efektu. W świetle istniejących przepisów Inspektorat jest bezsilny

Przewodniczący  Rady  -  M.  Aranowicz  oznajmił,  iż  z  informacji  przekazanej  przez  radcę 
prawnego G. Jankowską – Mazguła wynika, że na wniosek Starosty budynek został przejęty. 
Komornik sądowy przeprowadził już przetarg na jego zbycie, jednak nie znalazł się nabywca. 
W związku z tym zostanie ogłoszony kolejny. 

Radny Z.  Augustyn  ponowił  swoje  pytanie  dotyczące  obecności  materiałów azbestowych  
w szkoły położonych na terenie naszego powiatu. 

Pan M. Cygan odparł, że nie posiada takiej wiedzy. 

Radny - Jacek Suski spytał czy Inspektorat może w jakiś sposób przymusić Gminę Nysa do 
rozebrania budynku po BUDONYSIE, który szpeci wizerunek miasta. 

Przewodniczący  -  Rady  M.  Aranowicz  oznajmił,  że  budynek  ten  jest  własnością  osoby 
fizycznej i PINB nie może zmusić właściciela do rozebrania obiektu. 

Radny - Jacek Chwalenia spytał czy jeśli radni zgłaszają dziś zagrożenie, że budynek ten grozi 
zawaleniem,  a  często  przebywają  tam  bezdomni,  to  czy  PINB  na  tej  podstawie  będzie 
prowadził dochodzenie. 

Inspektor  – Marek Cygan odparł,  że  nadzór  budowlany jest  jednostką kontrolną,  a  za stan 
budynku  powinien  odpowiadać  właściciel.  Dodał,  że  stan  osobowy  Inspektoratu  jest 
ograniczony i  muszą  decydować gdzie  skierować swoje  działania.  Najczęściej  prowadza je 
tam, gdzie są realne zagrożenia i gdzie mieszkają ludzie. 



Przewodniczący - Rady M. Aranowicz spytał ponownie czy skoro na dzisiejszej sesji padła 
informacja, że jest zagrożenie w konkretnym budynku, to czy na tej podstawie PINB podejmie 
kontrolę. 

Pan Marek Cygan odparł twierdząco. 

Przewodniczący  Rady  M.  Aranowicz  stwierdził,  że  mimo  braków  kadrowych  Inspektorat 
prowadzi kontrolę wszystkich obiektów sportowych. Dodał, że tam gdzie jest realne zagrożenie 
trzeba czekać na zgłoszenie, natomiast tam gdzie tego zagrożenia nie ma, to prowadzone są 
odgórnie nakazane kontrole. 

Radny - Janusz Sanocki stwierdził, że podobnie było z dopalaczami. Podjęto działania dopiero 
na polecenie Premiera. 

Radny - Piotr Woźniak zwrócił się z pytaniem do Inspektora M. Cygana czy według niego jest 
zachowane bezpieczeństwo na terenie „Dworu Biskupiego”. 

Pan Marek Cygan odparł, że „Dwór Biskupi” jest obiektem wpisanym do rejestru zabytków 
i wszelkie związane z nim sprawy prowadzi Wojewódzki Konserwator Zabytków. Dodał, że  
z jego wiedzy wynika, że są tam odpowiednie zabezpieczenia i nie powinno być zagrożenia.     

d) przyjęcie informacji. 

W  związku  z   wyczerpaniem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  M.  Aranowicz  poddał 
przedmiotową informację pod głosowanie. W głosowaniu uczestniczyło 24 radnych, informację 
przyjęto przy 23 głosach „za” i 1 „przeciwnym”.

 
Ad  7  Informacja  z  działalności  Powiatowego  Inspektoratu  Weterynarii  za  2010  r. 
(informacja stanowi załącznik nr 14 do protokołu),

a) stanowisko Zarządu 

Starosta - Adam Fujarczuk oznajmił, że Zarząd Powiatu w Nysie pozytywnie ocenił działalność 

i  przyjął  sprawozdanie Powiatowego Inspektoratu Weterynarii  za 2010 r.  Zdaniem Zarządu 
zadania  nałożone  na  inspekcję  weterynaryjną  z  zakresu  ochrony  zdrowia  zwierząt  oraz 
bezpieczeństwa  produktów  pochodzenia  zwierzęcego  były  realizowane  prawidłowo  
i zapewniały ochronę zdrowia publicznego mieszkańców Powiatu Nyskiego.  

b) opinia  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Transportu  i  Dróg, 
Urbanistyki i Gospodarki Nieruchomościami,  

Przewodniczący  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Transportu  i  Dróg, 
Urbanistyki   Gospodarki  Nieruchomościami – Piotr  Woźniak oznajmił,  że  kierowana przez 
niego Komisja pozytywnie zaopiniowała informację z działalności Powiatowego Inspektoratu 
Weterynarii w Nysie za 2010 r. 

c) dyskusja



Radny - Kalikst  Orłowski zwrócił uwagę, że mimo ustawowego obowiązku, zaledwie 50 – 
60%  właścicieli  szczepi  swoje  psy.  Niestety  z  roku  na  rok  ta  statystyka  się  pogarsza. 
Tymczasem nieszczepione psy mogą być źródłem wścieklizny. 
Dodał,  że  jego  zdaniem  Powiatowy  Inspektorat  Weterynarii  powinien  we  współpracy  
z Powiatem i Gminami wyegzekwować ten obowiązek. 
W dalszej części wypowiedzi radny odniósł się do kwestii obserwacji psów czyli dochodzenia 
epizotyczne.  Zdaniem radnego osoby,  które  nie  zaszczepiły  swoich  psów powinny ponosić 
koszty takiej obserwacji. 
  
d) przyjęcie informacji,

W  związku  z   wyczerpaniem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  M.  Aranowicz  poddał 
przedmiotową informację pod głosowanie. W głosowaniu uczestniczyło 24 radnych, informację 
przyjęto jednogłośnie. 

Przewodniczący Rady ogłosił następnie 10 minut przerwy. 

Ad 9 Informacje o stanie przygotowań do sezonu turystycznego (stan bezpieczeństwa  
akwenów wodnych (informacja stanowi załącznik nr 15 do protokołu),

a) stanowisko  Zarządu,

Starosta - Adam Fujarczuk oznajmił, że Zarząd pozytywnie ustosunkował się do informacji  
o  stanie  przygotowań  do  sezonu  turystycznego.  Temat  ten  był  omawiany  na  posiedzeniu 
Komisji  Bezpieczeństwa  przy  Staroście,  Komisji  Bezpieczeństwa  Rady  Powiatu  oraz  na 
Konwencie Starosty Wójtów i Burmistrzów. 
Zarząd  oceniając  stan  przygotowań  zwracał  uwagę  na  właściwe  przygotowanie  obiektów  
i miejsc zorganizowanego pobytu osób w okresie wypoczynku letniego. Wszystkie te obiekty 
były  kontrolowane  przez  Sanepid  i  straż.  Mają  certyfikat  i  spełniają  wszystkie  wymogi. 
Kolejny aspekt to zapewnienie bezpieczeństwa w transporcie zbiorowym uczestników letniego 
wypoczynku, bezpiecznego korzystania z miejsc wypoczynku, w tym szczególnie z kąpielisk. 
Na terenie  powiatu mamy 3 zbiorniki wodne Paczków, Otmuchów, Nysa tylko jeden w Nysie 
ma zgodę na kąpielisko. Wójtowie i Burmistrzowie zostali zobowiązani do zabezpieczenia tzw. 
dzikich kąpielisk w tym zamontowanie tablic informacyjnych o zakazie kąpieli. 
Również zwracano uwagę na zagospodarowanie czasu wolnego dla dzieci i młodzieży, która 
zostaje w domach. 

b) opinia  Komisji  Edukacji  Publicznej,  Kultury,  Sportu,  Turystyki  i  Promocji  oraz 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, Transportu i Dróg, Urbanistyki i Gospodarki 
Nieruchomościami oraz 

Przewodniczący Komisji Edukacji Publicznej, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji oznajmił, 
ze kierowana przez niego Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację. 

Przewodniczący  Komisji  Bezpieczeństwa  Publicznego,  Transportu  i  Dróg,  Urbanistyki  
i Gospodarki Nieruchomościami – Piotr Woźniak oznajmił, iż kierowana przez niego Komisja 
również pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

 
c) dyskusja,

Radny - Janusz Sanocki zwrócił się do Przewodniczącego Rady, aby w „wolnych wnioskach” 



udzielić głosu obecnym na sali mieszkańcom Skoroszyc w sprawie skargi. 
Przewodniczący Rady odparł, że udzieli głosu tylko jednej osobie. 

Radny  -  Jan  Stępkowski  spytał  następnie  gdzie  można  się  bezpiecznie  kąpać  w  powiecie 
nyskim, gdzie są ratownicy i dobra woda. 

Przewodniczący Rady -  M. Aranowicz odparł,  że jedyne bezpieczne kąpielisko w powiecie 
nyskim  jest  na  Nyskim  Ośrodku  Rekreacji.  Dodał,  że  większość  zarządców  kąpielisk 
przestraszyła się wysokich kosztów związanych z badaniem wody i  nie zgłaszała oficjalnie 
kąpielisk.  Dodał,  że  do  tej  pory  koszty  badania  ponosił  Sanepid,  a  po  zmianie  przepisów 
zarządcy kąpielisk. 

Radny - Jan Stępkowski spytał jak wobec tego chcemy stawiać na turystykę, skoro jest tylko 
jedno kąpielisko w całym powiecie.

Radny  -  Paweł  Szymkowicz  spytał  na  kim  spoczywa  obowiązek  transportu  turysty,  który 
ulegnie wypadkowi będąc w naszych górach.
W dalszej kolejności zwrócił uwagę, na problem dojazdu do wyznaczonego na rynku w Nysie 
miejsca postoju autobusów turystycznych wynikający z braku odpowiedniego oznakowania.  

Ponadto radny zwrócił  uwagę (prezentując przy tym zdjęcia),  iż  w okresie  zimowym były 
problemy z przejezdnością  drogi  Konradów – Jarnołtówek.  Mimo,  że droga była  zasypana 
śniegiem nie było zgody na użycie sprzętu odśnieżającego.

d) przyjęcie informacji, 

Po wyczerpaniu dyskusji  Przewodniczący Rady Mirosław Aranowicz poddał  przedmiotową 
informację pod głosowanie. W głosowaniu uczestniczyło 24 radnych, informację przyjęto przy 
22 głosach „za”, 1 „przeciw” i 1 „wstrzymującym”. 

Ad 10 Podjęcie uchwal w sprawach

a) przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu w Nysie na II półrocze 2011 r. 

Ponieważ nie zgłoszono uwag do przedłożonego projektu uchwały  Przewodniczący Rady– 
Mirosław Aranowicz poddał przedmiotowy projekt uchwały pod głosowanie. 

W  głosowaniu  uczestniczyło  24  radnych,  uchwałę  podjęto  jednogłośnie  (projekt  uchwały 
stanowi załącznik nr 16 do protokołu). 

b) wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  z  Ministrem  Kultury  i  Dziedzictwa 
Narodowego w sprawie ustalenia warunków utworzenia i prowadzenia przez Powiat 
Nyski Liceum Plastycznego i Ogólnokształcącej Szkoły Sztuk Pięknych w Nysie,

Przewodniczący  Komisji  Edukacji  Publicznej,  Kultury,  Sportu,  Turystyki  i  Promocji  – 
Stanisław  Połosak  oznajmił,  że  kierowana  przez  niego  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

Przewodniczący  Komisji  Finansów,  Budżetu,  Spraw  Statutowych  i  Regulaminowych  – 
Włodzimierz  Figiel  poinformował,  że  kierowana przez  niego Komisja  również  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.



Ponieważ  nie  zgłoszono  uwag  do  przedłożonego  projektu  uchwały  Przewodniczący  Rady 
poddał  projekt  pod  głosowanie.  W głosowaniu  uczestniczyło  24  radnych,  uchwałę  podjęto 
jednogłośnie (projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu).     

c) zmiany uchwały w sprawie utworzenia Gimnazjum w Nysie,

Przewodniczący  Komisji  Edukacji  Publicznej,  Kultury,  Sportu,  Turystyki  i  Promocji  – 
Stanisław  Połosak  oznajmił,  że  kierowana  przez  niego  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

Przewodniczący  Komisji  Finansów,  Budżetu,  Spraw  Statutowych  i  Regulaminowych  – 
Włodzimierz  Figiel  poinformował,  że  kierowana przez  niego Komisja  również  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Ponieważ  nie  zgłoszono  uwag  do  przedłożonego  projektu  uchwały  Przewodniczący  Rady 
poddał  projekt  pod  głosowanie.  W głosowaniu  uczestniczyło  24  radnych,  uchwałę  podjęto 
jednogłośnie (projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu).     

  
d) ustalenia na 2011 r. opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdów usuniętych z drogi 

oraz wysokości kosztów, do pokrycia których obowiązany jest właściciel pojazdu w 
przypadku odstąpienia od jego usunięcia,    

Przewodniczący  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Transportu  i  Dróg, 
Urbanistyki i Gospodarki Nieruchomościami  - Piotr Woźniak oznajmił, że kierowana przez 
niego Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Finansów,  Budżetu,  Spraw  Statutowych  i  Regulaminowych  – 
Włodzimierz  Figiel  poinformował,  że  kierowana przez  niego Komisja  również  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Ponieważ  nie  zgłoszono  uwag  do  przedłożonego  projektu  uchwały  Przewodniczący  Rady 
poddał  projekt  pod  głosowanie.  W głosowaniu  uczestniczyło  24  radnych,  uchwałę  podjęto 
jednogłośnie (projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu).          

e) wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  gruntowej  zabudowanej,  położonej  
w Nysie przy ul. M. Curie – Skłodowskiej 1, obręb Śródmieście, k.m.31, oznaczonej 
w operacie ewidencji gruntów i budynków jako działki Nr 64/1 o pow. 0,1533 ha i 64/2 
o pow. 0,0048 ha stanowiącej własność Powiatu Nysa,

Przewodniczący  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Transportu  i  Dróg, 
Urbanistyki i Gospodarki Nieruchomościami  - Piotr Woźniak oznajmił, że kierowana przez 
niego Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Finansów,  Budżetu,  Spraw  Statutowych  i  Regulaminowych  – 
Włodzimierz  Figiel  poinformował,  że  kierowana przez  niego Komisja  również  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Radny - Janusz Sanocki zwrócił uwagę, iż plan przestrzennego zagospodarowania przewiduje 
przy  ul.  M.  Curie  –  Skłodowskiej  działalność  w  zakresie  służby  zdrowia.  W  związku 



powyższym  zaproponował,  aby  wystąpić  do  Gminy  Nysa  z  wnioskiem  o  poszerzenie  tej 
działalności, co zwiększy szanse sprzedaży tej nieruchomości za wyższą kwotę.   

Wicestarosta  Cz.  Biłobran  –  w  odpowiedzi  oznajmił,  że  osoba,  która  kupi  przedmiotową 
nieruchomość może sama wystąpić do Gminy o zmianę planu. Dodał, że zmiana planu trwa 
ok. 1 roku.  W związku z czym spowoduje to wydłużenie procedury i możliwości pozyskania 
środków  na  inwestycje  w  nasz  szpital.  Dodał,  że  jeśli  radny  podtrzymuje  ten  wniosek,  
to  Zarząd rozważy go na swoim posiedzeniu. 

Radny - Janusz Sanocki stwierdził, że może się zdarzyć, że nie uda się od razu sprzedać tej 
nieruchomości i procedura sprzedaży może trwać dłużej niż zmiana planu. 

Przewodniczący  Rady  -  M.  Aranowicz  stwierdził,  że  nic  nie  stoi  na  przeszkodzie,  aby 
równolegle prowadzić procedurę sprzedaży i zmiany planu. 

Ponieważ  nie  zgłoszono  więcej  uwag  do  przedłożonego projektu  uchwały  Przewodniczący 
Rady  poddał  projekt  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  uczestniczyło  24  radnych,  uchwałę 
podjęto jednogłośnie (projekt uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu).          

f) zmiany uchwały Nr IV/35/11 Rady Powiatu w Nysie z dnia 23 marca 2011 r. w sprawie 
określenia zadań, na które przeznacza się środki finansowe Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2011 r.,

Członek Komisji  Zdrowia  i  Opieki  Społecznej  –  Janusz  Jaskot  poinformował,  że  Komisja 
ww. pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
 
Przewodniczący  Komisji  Finansów,  Budżetu,  Spraw  Statutowych  i  Regulaminowych  – 
Włodzimierz  Figiel  poinformował,  że  kierowana przez  niego Komisja  również  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Ponieważ  nie  zgłoszono  uwag  do  przedłożonego  projektu  uchwały  Przewodniczący  Rady 
poddał  projekt  pod  głosowanie.  W głosowaniu  uczestniczyło  24  radnych,  uchwałę  podjęto 
jednogłośnie (projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu).       

g) przyjęcia  sprawozdania  z  realizacji  Powiatowego  Planu  Gospodarki  Odpadami 
i Programu Ochrona Środowiska za lata 2009 – 2010 r.,

Wiceprzewodniczący  Komisji  –  Zbigniew Surowiecki  poinformował,  że  Komisja  Rozwoju 
Wsi,  Rolnictwa,  Leśnictwa i  Ochrony Środowiska  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Radny - Jacek Chwalenia zwrócił uwagę, iż jego zdaniem w Starostwie oraz poszczególnych 
Gminach bardzo lekko traktuje się temat dotyczący odpadów. Przykładem tego jest sytuacja do 
jakiej doprowadzono w Skoroszycach. Zwrócił przy tym uwagę, że, deklarujemy sprzątanie 
odpadów po kimś zamiast egzekwować ten obowiązek od tego, kto jest za to odpowiedzialny. 
Podobnie  postępują  Gminy,  które  nie  egzekwują  na  swoich  terenach  przestrzegania  prawa 
w zakresie odpadów i nie nadzorują tego w dostateczny sposób. 
Podsumowując  stwierdził,  że  najpierw samorządy uchwalają  jakieś  prawo,  a  potem go nie 
przestrzegają. 



Ponieważ  nie  zgłoszono  więcej  uwag  do  przedłożonego projektu  uchwały  Przewodniczący 
Rady  poddał  projekt  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  uczestniczyło  24  radnych,  uchwałę 
podjęto stosunkiem głosów 17 „za”, 6 „przeciw”, 1 „wstrzymujący” (projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 22 do protokołu).     . 

h) zaopiniowania  wniosku  uzupełniającego  Starosty  Nyskiego  o  dofinansowanie  ze 
środków  Funduszu  Pracy,  pozostających  w  dyspozycji  Ministra  Pracy  i  Polityki 
Społecznej,  kosztów  utworzenia  Centrum  Aktywizacji  Zawodowej  w  Powiatowym 
Urzędzie Pracy w Nysie,

Przewodniczący  Komisji  Finansów,  Budżetu,  Spraw  Statutowych  i  Regulaminowych  – 
Włodzimierz  Figiel  poinformował,  że  kierowana  przez  niego  Komisja  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Ponieważ  nie  zgłoszono  uwag  do  przedłożonego  projektu  uchwały  Przewodniczący  Rady 
poddał  projekt  pod  głosowanie.  W głosowaniu  uczestniczyło  24  radnych,  uchwałę  podjęto 
jednogłośnie (projekt uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu).     

i) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2010 r.,

Przewodniczący  Komisji  Finansów,  Budżetu,  Spraw  Statutowych  i  Regulaminowych  – 
Włodzimierz  Figiel  poinformował,  że  kierowana  przez  niego  Komisja  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt  uchwały z uwagą, aby wydatki  w kwocie 40.000 PLN 
zaplanowane na wykonanie zieleni na rondzie w Nysie przeznaczyć na inne cele.

Starosta A. Fujarczuk oznajmił, iż Zarząd akceptuje proponowane rozwiązanie. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w tej sytuacji środki pozostaną w rezerwie, a na następnej 
sesji  Zarząd  może wystąpić  z  projektem uchwały  i  przeznaczyć  je  na  inny cel.  Następnie 
poddał  projekt  pod  głosowanie.  W głosowaniu  uczestniczyło  24  radnych,  uchwałę  podjęto 
jednogłośnie (projekt uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu).       

  
j) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011 – 2020,

Przewodniczący  Komisji  Finansów,  Budżetu,  Spraw  Statutowych  i  Regulaminowych  – 
Włodzimierz  Figiel  poinformował,  że  kierowana  przez  niego  Komisja  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Ponieważ  nie  zgłoszono  uwag  do  przedłożonego  projektu  uchwały  Przewodniczący  Rady 
poddał  projekt  pod  głosowanie.  W głosowaniu  uczestniczyło  24  radnych,  uchwałę  podjęto 
jednogłośnie.     

Ad 11 Wolne wnioski

W imieniu grupy mieszkańców Gminy Skoroszyce głos zabrał Pan Marek Weissensteiner – 
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy.  Poinformował,  że  spółka  SKORPAL,  która  rozpoczęła 
działalność w maju 2009 r. miała zajmować się przerobem odpadów (guma, plastik) na paliwo 
alternatywne. Miała płacić Gminie czynsz za dzierżawę terenu oraz podatek w wysokości 2700 
PLN miesięcznie.  Wójt  Gminy zgodziła się jednak na obniżenie tych opłat  do 1300 PLN  
a po jakimś czasie do 500 PLN. Mimo tego, spółka nie wpłaciła do Gminy żadnych środków. 
W związku  z  tym,  że  produkowane  paliwo było  słabej  jakości  odbiorca,  tj.  Cementownia 



Górażdże wstrzymała jego odbiór i od września 2010 żaden samochód z paliwem nie wyjechał 
z zakładu. Natomiast firma wiedząc, że nie zostanie przedłużona umowa na dalszą działalność 
zaczęła intensywnie zwozić odpady. Dodał, że odpady te nie spełniały kryteriów określonych 
w  umowie,  gdyż  były  to  typowe  śmieci,  wśród  których  były  także  pampersy.  Spółka 
składowała odpady na nieutwardzonym terenie, co było sprzeczne z umową. Ponadto umowa 
przewidywała, że mogą zgromadzić odpady na tygodniowy cykl produkcji, tymczasem było ich 
znacznie więcej, tj. kilkaset ton. Mimo to, ze strony Gminy, ani Starostwa nie było reakcji.
W chwili obecnej koszt wywiezienia i zutylizowania tych odpadów to ok. 2 – 3 mln PLN. 

Kontynuując Pan M. Weissensteiner poinformował, że w 2010 r. doszło do spotkania 
grupy mieszkańców z Wicestarostą i Naczelnikiem Jackiem Tarnowskim. Na spotkaniu tym 
Wicestarosta przekonywał, aby nie zrywać umowy z firmą. Zadeklarował także, mimo że nie 
miał upoważnienia Rady, że Powiat wyasygnuje środki i  pomoże w wywiezieniu odpadów. 
Zapewniał także, że będzie stały nadzór i śmieci będą przywożone o określonych godzinach, 
co jednak nie zostało spełnione. 

Przewodniczący Rady M. Aranowicz oznajmił,  iż  w związku z  zaistniałą  sytuacją  zostanie 
w lipcu zwołana nadzwyczajna sesja Rady. 

Wicestarosta - Cz. Biłobran oznajmił, iż był na spotkaniu z mieszkańcami i starał się im pomóc 
w  miarę  możliwości  jakimi  dysponuje  Powiat.  Dodał,  że  nie  deklarował  pomocy  
w  wywiezieniu  wszystkich  odpadów,  a  jedynie  części.  Przyznał  również,  że  doradzał 
wstrzymanie  się  z  zerwaniem  umowy,  ale  argumentował  to  tym,  że  firma  mogłaby  to 
wykorzystać przed sądem, tłumacząc się, że chciała odpady zutylizować, ale uniemożliwiono 
jej to. Dodał, że jest zdziwiony, że ktoś chce go ukarać za deklaracje pomocy. Zaznaczył także, 
że  ewentualne  wsparcie  uzależniał  od  wniosku Gminy.  Władze  Gminy z  takim wnioskiem 
jednak nie wystąpiły. 

Radny -  Jacek  Chwalenia  stwierdził,  że  niepotrzebnie  ta  sprawa została  zdjęta  z  porządku 
ponieważ Komisja była na miejscu i widziała jak to wygląda. Dodał, że z umowy wynikało, że 
może tam być składowany odpad o określonym kodzie i w ustalonej ilości tymczasem wśród 
odpadów widoczne były m.in. pampersy, które stanowią zagrożenie ekologiczne.

Radny  stwierdził,  że  jego  zdaniem  działalność  firmy  ma  znamiona  działalności  mafijnej. 
Kontynuując  stwierdził,  iż  głupotą  było  to,  iż  w  pewnym  momencie  nie  przerwano  tej 
działalności. Zwracając się do Wicestarosty stwierdził, że nie miał prawa deklarować pomocy 
w  wywiezieniu  odpadów  ponieważ  ta  deklaracja  spowodowała,  że  firma  odstąpiła  od 
wywiezienia odpadów, bo uznała, że zrobi to za nią kto inny.

Stwierdził także, że żałuje, że zdecydowano o zdjęciu sprawy z porządku obrad ponieważ radni 
dostali już wszystkie dokumenty, wysłuchali wyjaśnień Pani Wójt, Pana Starosty. Dodał, że 
Zarząd niepotrzebnie zachowuje się jak adwokat firmy. Radni są bowiem wybrani po to, aby 
reprezentować mieszkańców i dbać o ich bezpieczeństwo. 

Radny zwrócił jednocześnie uwagę, że po stronie powiatu były błędy decyzyjne i kontrolne, 
niemniej jednak większa część odpowiedzialności za zaistniały stan spoczywa na Pani Wójt 
Skoroszyc. Dodał, że jej postawa po tym co stało się w 2006 r. jest niezrozumiała.   

Radny - Janusz Sanocki stwierdził, że temat jest bardzo temat rozległy i nie da się go omówić 
w wolnych wnioskach dlatego konieczna jest sesja nadzwyczajna. Zaproponował, aby n atę 
sesję zaprosić mieszkańców Skoroszyc. 

Następnie radni w głosowaniu jednogłośnie zgodzili się na zamknięcie dyskusji w tej kwestii. 



Radny - Zbigniew Surowiecki zwrócił uwagę, iż nie radni otrzymują telefony ze Starostwa i nie 
wyświetla  im się  numer z  którego wykonywane jest  połączenie.  W związku z  powyższym 
spytał czy można byłoby doprowadzić do tego, aby ten numer się wyświetlał. Dodał, że często 
się zdarza, że nie może odebrać połączenia i wówczas nie wie do kogo ma oddzwonić. 

Naczelnik Wydziału Organizacyjno – Prawnego - Beta Szajowska – Sobek wyjaśniła, że na 
numery komórkowe zostały zainstalowane tzw. bramki, które powodują, obniżenie kosztów 
połączeń na telefony komórkowe. Każda rozmowa przechodzi przez tę bramkę i dlatego nie 
jest identyfikowana numerem. Dodała, że to rozwiązanie przynosi ok. 1300 PLN oszczędności 
miesięcznie.  

Przewodniczący Rady M. Aranowicz stwierdził, że radni nie są za tym, aby nie oszczędzać. 
Następnie zwrócił się do zarządu, aby znalazł jakieś rozwiązanie w tej sprawie. 

Radny  -  Jacek  Chwalenia  zaproponował,  aby  na  sesji  nadzwyczajnej  przedstawić  radnym 
informację nt. bieżącej sytuacji PKS w Nysie. 

Radny  W.  Figiel  odparł,  że  zgodnie  z  planem pracy  Komisji  Finansów temat  taki  będzie 
omawiany w sierpniu br. Wobec czego uważa ten wniosek za bezzasadny. 

Przewodniczący Rady M. Aranowicz dodał, że sesja nadzwyczajna ma być zwołana wyłącznie 
w celu rozpatrzenia skargi. 

Radny J. Chwalenia stwierdził, że mimo wszystko podtrzymuje swój wniosek. 

Ad 12 Zamknięcie sesji.

Z  uwagi  na  wyczerpanie  porządku  przewodniczący  Rady  Mirosław  Aranowicz  zamknął 
VII sesję Rady Powiatu.

Protokołował

Zenon Wiszniewski                    


